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Geachte heer Marchal,

Ter beantwoording van de door u gestelde vragen op grond van artikel 41
van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere
werkzaamheden van de gemeenteraad met betrekking tot de versnelling
transitie veehouderij delen wij u, met opneming van de inleiding, het
volgende mede.

De provincie Noord-Brabant besluit op 7 juli a.s. over een
omvangrijk en ingrijpend pakket maatregelen om de veehouderij
versneld te verduurzamen. De voorgestelde maatregelen, die zouden
ingaan in 2028, worden vervroegd naar 2022.

Het CDA is voorstander van het verduurzamen van de agrarische
sector, maar wél op een haalbare manier. Wij zien dat de
maatregelen die de provincie voorstelt leiden tot meer
schaalvergroting, familiebedrijven die omvallen en gezinnen die door
de armoedegrens gaan.

Als CDA maken we ons grote zorgen over de gevolgen van deze
plannen voor onze gemeente.

Deze zorgen brengen de fractie van het CDA tot de volgende vragen
aan uw college:

Uit provinciaal onderzoek blijkt dat de voorgestelde maatregelen
leiden tot meer veehouders die (moeten) stoppen met hun bedrijf.
Vraag 1. Hoeveel veehouders zijn er in onze gemeente?
Antwoord In 2016 telde de gemeente Valkenswaard 59

landbouwbedrijven. 39 bedrijven hebben graasdieren (incl.
paardenhouderijen) en 13 hiervan hebben hokdieren (cijfers
CBS). Voor deze cijfers geldt dat bij een bedrijf meerdere
activiteiten (houden van dieren, teelt van gewassen) kunnen



voorkomen (zo n bedrijf telt mee voor iedere afzonderlijke
activiteit, maar slechts eenmaal in het totaal).

Vraag 2.

Antwoord:

Vraag 3,

Antwoord:

Vraag 4.

Antwoord:

Hoeveel mensen ïn onze gemeente zijn er werkzaam in
de keten achter één veehouder, bijvoorbeeld
dierenartsen, voerleveranciers, medewerkers in de
agrofood sector en adviserende partners?
Een precieze afbakening van de keten achter de veehouderij is
arbitrair en daarmee lastig te maken. Cijfers hierover op
gemeentelijk niveau zijn niet bekend.

Hoeveel banen zullen er in onze gemeente verdwijnen,
wanneer de maatregelen van de provincie zijn
geëffectueerd?
In een rapport van Connecting Agri & Food in opdracht van de
provincie Noord-Brabant is onderzoek gedaan naar de te
verwachten effecten van het provinciaal beleid. Daarbij is ook
onderzoek gedaan naar de te verwacht verwachte ontwikkeling
van het aantal bedrijven met veehouderij in de provincie
Noord-Brabant en de regio. Deze effecten worden
weergegeven in onderstaand tabel:

Noord-Brabant Kempen
Aantal bedrijven met
veehouderij in 2016

4968 841

2020 autonoom 3950 (80%) 678 (81%)
2028 3335 (67%) 581 (69%)
2020 aangescherpt 3407 (69%) 593 (71%)
2028 3074 (62%) 543 (65%)

Op dit moment is het nog niet duidelijk welke gevolgen deze
ontwikkeling van het aantal bedrijven in Valkenswaard gaat
hebben voor de lokale werkgelegenheid. Dit hangt af in
hoeverre Valkenswaardse veehouders naar verhouding wel of
niet vaak aan de normen gaan voldoen. In het algemeen kan
worden gesteld dat veehouderijsector in Valkenswaard in
vergelijking met andere gemeenten in de regio relatief klein is.

Hoeveel inwoners in onze gemeente raken hierdoor
werkloos?
De veehouderijsector is in Valkenswaard weinig
arbeidsintensief. De verwachting is dat de
werkgelegenheidseffecten van de versnelling transitie
veehouderij relatief beperkt zijn. Bovendien zullen er mogelijk
ondernemers stoppen als veehouder, maar in plaats daarvan
andere bedrijfsmatige activiteiten gaan ontplooien waardoor
werkgelegenheid tussen sectoren verschuift. Omdat er door de
maatregelen van de provincie niet of nauwelijks minder dieren
in Brabant komen, is de verwachting dat weinig banen



verdwijnen in de ondersteunende sectoren (de spin-off) door
het verdwijnen van primaire bedrijven (veehouderijen).

Wanneer in een breder economisch perspectief wordt gekeken,
zijn er mogelijk ook effecten voor andere sectoren. Indien er
veehouderijen versneld verduurzamen of stoppen (en dus
minder emissie uitstoten) ontstaat er ontwikkelruimte de
Programmatische Aanpak Stikstof (PAS); er is dan meer PAS-
ontwikkelingsruimte over voor het bedrijfsleven. Voor de
gemeente Valkenswaard betekent dit meer ruimte om onze
ambities op het gebied van (arbeidsintensieve)
vrijetijdseconomie en De Groote Heide te realiseren.

Vraag 5. Wat kunnen wij als gemeente voor deze mensen
betekenen?

Antwoord: In haar Economisch Beleid 2017-2020 heeft de gemeente
Valkenswaard aangegeven agrariërs die stoppen als agrariër te
willen faciliteren. Dit door de ruimte te bieden voor andere
vormen van ondernemerschap in vrijkomende agrarische
bebouwing. Hier is reeds een start mee gemaakt. Een transitie
van de veehouderijlocatie naar paardenhouderij of toeristisch
recreatieve activiteiten wordt daarbij in het bijzonder
toegejuicht.

Uit provinciaal onderzoek blijkt ook dat meer boeren als gevolg van
de voorgestelde maatregelen in de armoede komen.
Vraag 6. Hebt u inzicht in hoeveel veehouders in onze gemeente

op dit moment in financieel zwaar weer zitten?
Antwoord: Hierin hebben wij geen inzicht. Het betreft vertrouwelijke

bedrijfsgegevens waarin ondernemers de gemeente doorgaans
geen inzicht geven. De veronderstelling dat veel veehouders
het momenteel financieel zwaar hebben is echter juist. Het
aantal veehouders in Brabant met een inkomen onder de
armoedegrens is al jaren zeer hoog.

Vraag 7. Bent u bereid om samen met de provincie en met andere
gemeenten veehouders te ondersteunen die door de
voorgestelde maatregelen in de armoede komen?

Antwoord: Als gemeente zijn wij bereid om veehouders die doorgaan
ruimte te bieden om hun bedrijf te verbreden (met
bijvoorbeeld een leisurefunctie). Stoppende veehouders zullen
we ondersteunen in hun bedrijfsbeëindiging door
herontwikkeling van de veehouderijlocatie mogelijk te maken.
Zie ook het antwoord op vraag 5. Uiteraard kunnen stoppende
veehouders ook beroep doen op de reguliere sociale
voorzieningen.

Onderdeel van het provinciaal beleid is een set flankerende
maatregelen om veehouders te ondersteunen bij het zetten



van stappen in de transitie. De provincie is nu aan zet om
uitwerking te geven van deze flankerende  aatregelen en te
bezien hoe veehouders die als gevolg van provinciaal beleid
eventueel in armoede komen te ondersteunen.

De voorgestelde maatregelen gaan uit van een versnelling om te
komen tot nieuwe milieueisen (een vermindering van de
stikstofuitstoot), waarbij stallen versneld moeten worden
aangepast. Daarnaast wordt ingezet op het 'stalderen  (verplichte
extra sloop van stallen) om te kunnen uitbreiden. Wij zijn benieuwd
naar het effect hiervan op onze gemeente.
Vraag 8. Hoeveel stallen, uitgedrukt in absolute aantallen of in

Antwoord:

vierkante meters staloppervlakte, zijn er in onze
gemeente?
In 2016 telde de gemeente Valkenswaard 59
landbouwbedrijven. Een precies inzicht in de hoeveelheid
stallen is niet te geven. Bovendien geeft een overzicht van het
aantal m2 stallen geen duidelijk beeld; niet alle stallen zijn
voortdurend in gebruik.

Vraag 9 Hoeveel veehouders in onze gemeente moeten naar
aanleiding van de maatregelen van de provincie
investeringen doen om aan de nieuwe stal- en
milieueisen te voldoen?

Antwoord: Iedere veehouder zal dit voor zijn of haar eigen bedrijf moeten
inventariseren en hoeft dit niet aan de gemeente te melden.
Derhalve is deze informatie niet bij ons bekend.

Vraag 10. Hoeveel stallen, uitgedrukt in absolute aantallen of in
vierkante meters staloppervlakte, in onze gemeente
moeten worden aangepast?
Zie het antwoord op vraag 8 en 9.

Vraag 11.
Antwoord:

Hoeveel geld is met deze aanpassingen gemoeid?
Het aantal bedrijven en stallen waar investeringen dienen te
worden gedaan, is afhankelijk van het aantal ondernemers dat
hun bedrijf zal voortzetten. Zie ook het antwoord op vraag 3,

Tevens zijn de maatregelen die dienen te worden genomen
veelal nog niet in kaart gebracht, aangezien de provinciale
besluitvorming nog geen twee maanden geleden heeft
plaatsgevonden. De investeringen zijn afhankelijk van een
aantal factoren; het aantal bedrijven dat door zal gaan, de
maatregelen die op bedrijfsniveau nodig zijn en de
kostprijsontwikkeling van deze maatregelen. Deze factoren zijn
op dit moment niet te voorspellen. Hierover zal in de komende
jaren (stallen dienen in 2022 te voldoen aan de nieuwe
normen) meer duidelijkheid worden verschaft door de
ondernemers.



Vraag 12.

V
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Wat kunt u doen om veehouders te helpen bij het
financieren van deze investeringen?

Antwoord: Zie antwoord vraag 7.

Onze verwachting is dat de voorgestelde maatregelen invloed
hebben op de ambtelijke kosten in onze gemeente.
Vraag 13. Hoeveel extra vergunningaanvragen, bijvoorbeeld in het

kader van de Omgevingsvergunning, verwacht u in onze
gemeente naar aanleiding van de provinciale
maatregelen?

Antwoord: Het is zo dat veehouders met verouderde stallen door
provinciale maatregelen er versneld voor zorgen dat deze
worden gemoderniseerd. Door deze versnelling verwachten wij
3 a 5 extra aanvragen per jaar. Daarnaast is het nu nog niet in
te schatten hoeveel veehouders hun bedrijf zullen aanpassen.
Zie ook het antwoord op vraag 9.

Vraag 14. Is onze huidige ambtelijke capaciteit voldoende om
extra vergunningaanvragen aan te kunnen?

Antwoord: Op basis van de geprognotiseerde 3 a 5 extra aanvragen per
jaar, verwachten wij dat de huidige capaciteit voldoende is.

Vraag 15. Verwacht u, als gevolg van eerdergenoemde provinciale
maatregelen, extra ambtelijke kosten te moeten maken?
Indien ja, waaraan en voor welk bedrag?

Antwoord: We verwachten geen extra kosten te maken voor
vergunningverlening voor aanpassing van veehouderijen
aangezien het uitgangspunt is dat onze vergunningverlening
kostendekkend is.

Hoogachtend,

Burgemeester en wethouders van Valkenswaard,
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